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‘E
r nemen nu 21 kantoren 
deel aan het Grote 
kantoren overleg. Wie er 
deel mag nemen, staat niet 

echt duidelijk omschreven. Er is geen 
definitie van. Het gaat dan ook niet 
om de omvang, maar meer om het 
soort praktijk dat je hebt. Zo is het 
belangrijk dat je als kantoor samen-
werkt met advocaten en/of fiscalisten, 
je niet alleen nationaal, maar ook 
internationaal opereert, een sterk 
ontwikkelde adviespraktijk hebt en 
ook optreedt als partijnotaris. Het kan 
dus zomaar zijn dat kantoren die zich 
die kant op bewegen en nog in ontwik-
keling zijn, zich in de toekomst bij  
ons overleg aansluiten. Zij zijn van 
harte welkom.’

‘Afgevaardigden van de grote kantoren 
komen twee keer per jaar samen. Het 
is een informeel overleg waarin wij 
praten over actuele zaken. Zaken die 
vooral de grote kantoren raken en 
zonder ons wellicht weinig aandacht 
krijgen. Denk bijvoorbeeld aan aange-
paste audits voor de grote kantoren. 
Een onderwerp waar wij ons voor 
hebben ingezet. De KNB-audits zijn 
goed, maar de vraag was of je niet ook 
auditors zou moeten hebben die wat 
meer bekend zijn met het werk, de 
problematiek en uitdagingen van de 
grote kantoren. Omdat die toch net 
weer iets anders in elkaar zitten dan 
een klein notariskantoor. Onze wens is 
serieus genomen door het bestuur en 
het bureau van de beroepsorganisatie. 
Dat is mooi. Wij willen dan ook het 
KNB-bestuur helpen gedachten te 
kanaliseren.’

Er zijn verschillende (notarieel-)juridische commissies en samenwerkings-
verbanden waar (kandidaat-)notarissen in deelnemen. In Notariaat Magazine 
vertellen ze hierover.

Andere problematiek

‘We zijn geen formeel orgaan, maar 
vinden het wel van belang over een 
aantal zaken met elkaar van gedachten 
te wisselen. We zijn het niet altijd 
eens, maar we hebben wel een geza-
menlijk belang en dat brengt ons 
samen. De opkomst bij het Grote 
kantoren overleg is altijd groot. Het 
zijn bijeenkomsten met een construc-
tieve, positieve sfeer. Zo hebben we 
ook gesproken over de Verordening 
interdisciplinaire samenwerking 
(IDS). Deze bleek te knellend. Mede 
dankzij onze input is deze aangepast, 
zodat de regels beter aansluiten bij de 
praktijk. Op dit moment kijken wij 
naar de vierde anti-witwasrichtlijn. 
Daarin staan ook speciale regels voor 
grote kantoren. Dat raakt ons. Wij 
proberen aangehaakt te zijn en te 
begrijpen wat er gebeurt. Op die 
manier kunnen wij onze ervaringen 
delen en bekijken of de positie van 
grote kantoren nog speciale aandacht 
behoeft.’

‘Ik vind het belangrijk om iets bij te 
dragen aan de positie van de grote 
kantoren in het notariaat. Het is  
soms gemakkelijk om vanaf de zijlijn 
kritiek te leveren, maar dan moet je 
ook de volgende stap zetten en actief 
een bijdrage leveren. En dat vinden 
mijn collega-afgevaardigden ook. We 
hebben allemaal een drukke praktijk 
en toch is iedereen altijd aanwezig bij 
het overleg. Je had er ook voor kunnen 
kiezen een cliënt te helpen op het 
moment van de vergadering.’ 
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